
Zápis 

 z jednání o další perspektivě Svazu chovatelů miniaturních koní dne 5. 6. 2025 v Písku 

 

Přítomni: Ing. Jan Végh (jan.vegh@email.cz) , Ing. B. Políček, doc. M. Maršálek 

 

1. Ing. Végh plánuje aktivaci členů výboru, jeho profesionalizaci a chce pokračovat v činnosti 

Svazu 

Pro orientaci obdržel od ASCHK poslední známý seznam členů Svazu použitelný i jako vzor pro 

zpracování seznamu členů. Zároveň byl upozorněn, že zaplacení příspěvku Svazu do ASCHK 

proběhne až na základě faktury od ASCHK. 

2. Svod koní minihorse měl být 12. 5. – neproběhne. Ing. Végh byl informován, že po zrušení 

smlouvy o spolupráci je další šlechtění MH v kompetenci ACHK jako uznaného chovatelského 

sdružení. ASCHK nabízí zapisování klisen do PK prostřednictvím inspektorů, u hřebců bude 

vhodnější zorganizovat svod po ujasněné dalšího vývoje Svazu. Pro aktuální využití v plemenitbě 

je možné využít zápisu inspektorem do Základní plemenné knihy podobně jako je to u WP. Budou-

li majitelé chtít hřebce ve vyšším stupni PK, musí se účastnit svodu. 

ASCHK navrhuje jako vhodné inspektory pro zápis do ZPK následující osoby: Holík, Hošák, Klos, 

Müller, Maršálek, Rydval. 

ASCHK nabízí k úvaze účast hřebců na svodu SHP v Kadově dne 20. 6. 2025 (asi 4 hřebci). 

3. Ing. Végh navrhuje: 

• svolání výboru a RPK 

• Doplnit Rozbor ŠP za roky 2022, 2023, 2024. Jako vzor dostal vyhodnocení ŠP MH z roku 

2021 a ročenku Svazu chovatelů a přátel norika za rok 2025 

• Ing. Políček poslal mailem statistiky z posledních let jako podklad pro Rozbor ŠP MH 

4. Byla diskutována perspektiva využití SNP čipů pro další šlechtění MH z hlediska genetické 

predispozice vad (např nanismus). ASCHK doporučuje tuto problematiku zohlednit i při tvorbě ŠP. 

Z hlediska výkonnosti je pozitivně hodnoceno pracovní využití v zápřeži a testování koní v této 

oblasti. Svaz pravidelně každoročně pořádá školení s panem Jirgalou, popř. Nesvačilem. Při 

případné dotační podpoře zkoušek výkonnosti se předpokládá věk koní 3 až 4 roky. Lze uvažovat i 

o posouzení koní ve speciálních výstavních třídách podobně jako u SHP. 

5. ASCHK upozorňuje, že na přípravě ŠP MH by měli mít možnost se podílet všichni chovatelé MH 

(i nečlenové Svazu). V tomto duchu musí být zpracovány i ostatní materiály (Stanovy, Jednací řád, 

Řád RPK), aby nedocházelo k diskriminaci nečlenů Svazu. Úpravu těchto materiálů lze realizovat i 

korespondenčně, není nutné svolávat Valnou hromadu nebo Členskou schůzi Svazu. 

6. Ing. Végh navrhuje poslat na ASCHK do konce července návrh ŠP MH 

7. M. Maršálek znovu připomněl podmínky uzavření nové smlouvy o spolupráci: 

a) Dodání platného seznamu členů 

b) Po zaslání faktury zaplacení příspěvku Svazu do ASCHK 

c) Odevzdání Rozboru ŠP MH za roky 2022, 2023, 2024 

d) Předložení návrhu na složení RPK MH, kterou by mohla ASCHK schválit a následně 

jmenovat. 

e) Příprava nového ŠP MH v souladu s nařízením EU 2016/2012 

8. Ing. Végh žádá projednání problematiky prezidiem ASCHK dne 14. 6. 2025. 

 

 

Zapsal M. Maršálek 
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